
PROTOKÓŁ Nr 47/2022

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 26 października 2022 r. w

sali posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 8:00 zakończono godz. 8:54

Przewodniczył: Pani Małgorzata Kamińska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia i Kultury.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1 Pan Jan Sokołowski - Sekretarz Gminy Grunwald.

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska –  dokonała  otwarcia  posiedzenia  komisji,
stwierdziła prawomocność obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad. 

Złożone wnioski w sprawie zmiany porządku obrad:

1.  dodanie  do  porządku obrad  punktu  –  projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  skargi
Sołectwa Mielno   na  działania  Wójta  Gminy Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie  ww.  do porządku
obrad.  

2.  dodanie  do  porządku  obrad  punktu  –  projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  petycj i
z  dnia  19  sierpnia  2022  r.  w  sprawie   u tworzenia  oddziałów  zmil i taryzowanej
Samoobrony  Gminnej  i  zakupu  broni  d la  każdego  rdzennego  polskiego  mieszkańca  tej
gminy.  

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie  ww.  do porządku
obrad.  

3.  Dodanie  do  porządku  obrad  punktu  Przyjęcie  protokołu  nr  46/2022  ze  wspólnego
posiedzenia Komisji  Rady Gminy z dnia 28 września 2022r.  

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę na dodanie  ww.  do porządku
obrad.  

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie Protokół  nr  46/2022  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Gminy  z  dnia  28

września 2022r.

4. Informacja o pracy placówek oświatowych w roku szkolnym 2021/2022.
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5.  Informacje na temat pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych na realizację zadań gminy  oraz

realizację zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2022r.  

6. Wydatki na promocję gminy w 2022 r. 

7.  Zapoznanie się z wnioskami złożonymi do projektu budżetu gminy na 2023 rok. 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:

8.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2022-2032;

8.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r;
8.3. w sprawie podatku od środków transportowych;
8.4. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;  
8.5.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 3 w miejscowości
Lubianek;
8.6.  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald
w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, działki nr 3/6, 3/7, 10/56;
8.7.   w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia   zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno.

8.8.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Sołectwa  Mielno   na  działania  Wójta  Gminy
Grunwald.
8.9.  w  sprawie  rozpatrzenia  petycj i  z  dnia  19  s ierpnia  2022  r.  w  sprawie   utworzenia
oddziałów  zmil i ta ryzowanej  Samoobrony  Gminnej  i  zakupu  broni  dla  każdego  rdzennego
polskiego mieszkańca tej  gminy.  
9.  Wolne wnioski i informacje.

10. Zamknięcie obrad.

 
Ad. pkt. 3.   Przyjęcie protokół  nr 46/2022 ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Grunwald  
z dnia 28.09.2022r. 
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska –  poinformowała,  że  ww.  protokół  został
przesłany radnym na posiedzenia.pl.  oraz poddała  ww. protokół pod głosowanie, kto jest za przyjęciem
protokołu bez odczytywania. 

Radni przyjęli protokół nr 45/2022 ze wspólnych posiedzeń komisji Rady Gminy
z dnia 28 września 2022r bez odczytywania (1 głos wstrzymujący, 13 głosów za). 

Radni uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 4.    Informacja o pracy placówek oświatowych w roku szkolnym 2021/2022.  

Kierownik  Referatu  Oświaty-  Pani  Krystyna  Wójcik-Wiśniewska-  przedstawiła  informację  w  ww.
temacie zał. nr 2. 
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – stwierdziła, że materiał przesłany był radnym
na skrzynki posiedzenia.pl i każdy się zapoznał i zaproponowała aby przejść do zadawania pytań. 
Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska-  stwierdziła, że do 31 października
wójt co roku ma obowiązek przedłożenia informacji o pracy placówek oświatowych radzie gminy, dlatego
chciałby wystąpić na Sesji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – zapytała o liczbę zatrudnionych nauczycieli w
SP Szczepankowo, gdyż w wykazie jest liczba zatrudnionych w pełnym wymiarze 10 a niepełnym 8, a
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łączna liczba 21, w tabelce strona nr 9. 
Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska- odpowiedziała, że są to dane podane
przez dyrektor szkoły i możliwe, ze nastąpił błąd, prawdopodobniej nauczyciele dopełniają etat w innej
szkole i jest to nie wpisane. 
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – zwróciła uwagę na demografię, jak ten rok w
pierwszej  klasie  łącznie  jest  54 uczni  i  z  analizy wynika,  że  za  rok dzieci  się  nie  zmniejszy a  wręcz
zwiększy, w kolejnych latach też wydaje się być tendencja niespadkowa. 
Kierownik Referatu Oświaty- Pani Krystyna Wójcik-Wiśniewska- odpowiedziała, że należy odnieść się
do ilości dzieci w poszczególnych klasach i nie zgadza się z radą, bo ekonomia jest nieubłagana. Klasy
żeby na siebie zapracowały subwencją powinny być około 20 osobowe. Liczba uczni jest na podobnym
poziomie, ale czy ten poziom jest zadowalający, i czy stać nas na dokładanie do subwencji. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  s twierdzi ł ,  że  punkt  jes t  krótki  i  informacja  jes t
wyczerpująca  i  odnosząc  s ię  do  Pani  wypowiedzi ,  to  Radni  na  pewno  z  wnioskiem  o
likwidację  szkoły  nie  wystąpią ,  i  jeżel i  jes t  taka  potrzeba  to  należy  zwrócić  się  z
wnioskiem  do  wojewody  i  rządu,  aby  pozwol i ły  na  takie  rzeczy.  Kurator ium  Oświaty
jes t  ins tytucją  obl igatoryjną,  która  wydaje  decyzję  a  przed  wyborami  będzie  to  t rudne,
dlatego na sesj i  nie  ma obowiązku przedstawiania  tych informacji .  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt. 5.     Informacje na temat pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych na realizację zadań  
gminy      oraz realizację zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2022r.  
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska –  stwierdziła, że materiał został przesłany na
posiedzenia.pl i jest bardzo obszerny i są wszystkie inwestycje (zał nr 3).  Stwierdziła, że niepokoi ją 20%
wykonania sieci wodociągowej ale byliśmy zapewniani przez wójta, że inwestycja ta jest dofinansowanie i
gmina nic nie dokłada, ale kończy się rok i realizacja projektu a wykonanie 20% to jest niewiele. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  poprosi ł  o  szczegółową  anal izę  inwestycj i  s ieci
wodociągowej ,  określ i  dokładnie  i le  gmina musi  dołożyć kwotowo.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała,  dlaczego  wróciło  do  planowanych
inwestycji budowa targowiska.
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – dlatego, że była to inwestycja zaplanowana z
dofinansowaniem tak samo jak droga we Frygnowie, gdzie wystarczyło podpisać umowę a nie zostało to
zrobione.  Po  raz  kolejny  stwierdziła,  że  inwestycja  za  500 000 zł  targowisko,  gdzie  prawdopodobnie
powstaje kolejny duży sklep w Gierzwałdzie a inflacja szaleje jest pomysłem poronionym. 
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- stwierdził, że jest to informacja, bo jest taka umowa podpisana,
która nie jest do budżetu dodana. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska- zapytała, dlaczego nie ma tej informacji w formie papierowej.
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – dlatego, że nie było to wysłane.
Radny-  Pan  Henryk Kacprzyk-  z łożył  wniosek  do  przewodniczącej ,  aby  materia ły  na
sesję  były  wysyłane  w  dniu  zawiadomienia ,  a  jeżel i  nie  ma  materia łów  to  przełożyć
termin.  
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 6.   Wydatki na promocję gminy w 2022 r.   

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – poinformowała, że został przesłana informacja
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(zał nr 4) i złożyła wniosek aby wyszczególnienie wydatki wskazując konkretnie zadania.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  dodał ,  że  jeszcze trzeba uzgodnić  te  wydatki
z  planem.  Poprosi ł ,  żeby w te j  informacj i  znalazły s ię  takie  informacje.  
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  stwierdził,  że  przygotował  materiał  zgodnie  z  brzmieniem
punktu i zrobił to zgodnie z literalnym zapisem. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt. 7.   Zapoznanie się z wnioskami złożonymi do projektu budżetu gminy na 2023 rok.   

Przewodnicząca Komisji  – Pani Małgorzata Kamińska –  poinformowała,  że wszystkie wnioski  radni
otrzymali na posiedzenia.pl. 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. Pkt. 8. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję przez Radę Gminy Grunwald:
8.1.  w  s .       zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2032;  
8.2.   w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.  

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska –  poinformowała, że w dniu wczorajszym
radni  otrzymali  poprawione  projektu  uchwał  na  posiedzenia.pl  a  pani  księgowej  nie  ma  więc
zaproponowała, aby temat omówić na sesji (zał nr 5 i 6).
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

8.3.   w sprawie podatku od środków transportowych.  
Inspektor- Pani Bożena Szulc- przedstawiła projekt ww. uchwały  zał. nr 7.
Radni analizowali każdą ustaloną stawkę podatku. 

8.4.   w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
Inspektor- Pani Bożena Szulc- przedstawiła projekt ww. uchwały  zał. nr 8. 
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – poinformowała, że radni otrzymali informację o
podatku rolnym i leśnym, że zostaje zgodnie  Komunikatem  Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego na
rok 2023.
Radni analizowali każdą ustaloną stawkę podatku. 

8.5.    w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 3 w miejscowości  
Lubianek.
Inspektor – Pan Rydygier Kupisz-   przedstawił ww. projekt uchwały zał. nr  9.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

8.6.    w sprawie   uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w  
obrębie geodezyjnym Gierzwałd, działki nr 3/6, 3/7, 10/56.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Małgorzata  Kamińska –   poinformowała,  że  uchwała  ta  była  już
omawiana na wcześniejszych komisjach zał nr 10.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

8.7.     w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia   zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  
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zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Mielno.

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska –    poinformowała,  że uchwała ta była już
omawiana na wcześniejszych komisjach zał nr 11.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
8.8.    w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Sołectwa  Mielno              na  działania        Wójta  Gminy  
Grunwald.

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska –  przedstawiła skargę oraz  projekt ww. uchwały
zał. nr 12. 
Radni uwag nie zgłosili.
8.9.   w sprawie        rozpatrzenia  petycj i  z  dnia  19  sierpnia  2022  r.  w sprawie         utworzenia  
oddziałów  zmil itaryzowanej  Samoobrony  Gminnej  i  zakupu  broni  dla  każdego
rdzennego polskiego mieszkańca tej  gminy.  

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska –poinformowała, że petycja była omawiana
prze Komisję SWiP oraz  przedstawiła projekt ww. uchwały  zał. nr 13 oraz poddała pod głosowanie, czy
radni są za uwzględnieniem ww petycji. 
Radni jednogłośnie głosowani, że petycja nie zasługuje na uwzględnienie z przyczyn określonych
w uzasadnieniu.
Radni uwag nie zgłosili. 
Ad. pkt .  10              Wolne wnioski  i  informacje.  

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – zapytała o zapytanie złożone do urzędu
w sprawie zestawienia należności, czy jest gotowe?
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- odpowiedział, że musi sprawdzić w księgowości. 

Radny-  Pan Henryk Kacprzyk -  zadałem te  samo pytanie na poprzednich komisjach
oraz  ostatniej  sesj i .  Złożyłem  wniosek  i  w  ciągu  14  dni  powinienem  uzyskać
odpowiedź  i  zrobiło  się  nieprzyjemnie  bo  umówil iśmy  się  z  główna  księgową  w
obecności  wójta  i  radnych,  że  w  ciągu  2  tygodni  otrzymam  odpowiedź.  Po  3
tygodniach  zadzwoniłem  i  osobiście  rozmawiałem  z  główną  księgową,  która
poinformowała  mnie,  że  nie  przekaże  danych  z  tego  tytułu,  że  wójt  zabroniła  ona
jest  tylko  pracownikiem  i  chce  pracować.  Nie  rozumiem  decyzji  wójta  i  w  tym
samym  dniu  wysłałem  wniosek  o  udostępnienie  informacji  publicznej.  Na  pewno
nie  zadowolę  się,  zęby  przerzucać  środki  i  sprawdzę  inne  konta,  czy  środki  nie
zostały przesunięte.  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .
Ad. pkt. 11. Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska –  wobec zrealizowania porządku obrad zamknął
wspólne  posiedzenie  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 26 października 2022 r.

Protokołowała    Przewodnicząca Komisj i  Oświaty,  Zdrowia
i  Kultury 

Iwona Mikołajczak Małgorzata Kamińska
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